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Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
Nr 8 /2017 

 

 

Sammanträde torsdag 21 september 2017 klockan 
19:00- 20.30 
 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

Maria Antonsson (MP) 

Birgit Marklund Beijer (S) 

Stian Raneke (S) 

Berit Nyberg (S) 

Fredrik Boeke (S) 

Jaime Barrios (V) 

Tobias Sjö (M) 

Andrea Ström (M) 

Henrik Lundquist (M) 

Marie Schött (M) 

Mats Hasselgren (L) 

 

 

 

Mariana Penchansky Buzaglo (S) 

Per Aldeborg (S) 

Vakant (S) 

Jonas Nilsson (S) 

Vakant (MP) 

Marion Sundqvist (V)  

Magnus Granat (M) 

Henrika Skott (M) 

Greta Brandimarti (L) 

Steven Crosson (KD) 

Viveca Wallqvist (MP) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Viveca Wallqvist (MP) för Magnus Lindgren (MP), Maria Blomqvist (M)  

för Therese Carlborg (M)  

 
Frånvarande 

Magnus Lindgren (MP), Maximillian Molin (C),  

Therese Carlborg (M)                                                          

 

  

Tjänstemän 

Stadsdelsdirektör Christina Klang, avdelningschefer Eva Broström, 

Jan Rönnberg, Marianne Snell, Roger Mellroth, Carolina Bjurling, 

Kommunikationsstrateg Madeleine Widerström, enhetschef Ulrika  

Josephson Westberg 

 
Personalföreträdare 

Amid Hataie, Kommunal   

Utses att justera  

Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) 

Dag för justering   

22 september 2017 

Sekreterare 

 

Ordförande Justerare 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 22 september 2017. 

4. Anmäldes att protokollet från den 24 augusti 2017 justerades 

den 25 augusti 2017. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Tertialrapport 2 år 2017 

Beslut 

1. Tertialrapport 2, inklusive bilagor, godkänns och 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Nämnden begär omslutningsförändringar, ökade kostnader 

och intäkter, om 6,8 mnkr. 

3. Nämnden ombudgeterar från verksamhet äldreomsorg 2,8 

mnkr till verksamhet stadsmiljö 1,6 mnkr och till förskola 

och parklek 1,2 mnkr. 

4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

  
Ärendet 

Stadsdelsnämndens verksamheter bidrar till ett sammanhållet 

och hållbart Stockholm. Kommunfullmäktige har fastställt fyra 

inriktningsmål, prognosen är att samtliga inriktningsmål 

kommer att uppfyllas. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 september 2017. 

Dnr 2017-546-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) ykrade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

 

Tobias Sjö m.fl. (M), Mats Hasselgren (L) yrkade bifall till det 

egna förslaget till beslut. 
 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl.(M) och Mats Hasselgren (L) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande 

 

Förslag till beslut 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut delvis godkänns  
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2. Handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt 

bilaga 4 till tertialrapporten återremitteras för vidare 

beredning i enlighet med vad som anförs nedan. 

3. Därutöver anförs följande. 

 

 

   

Det är positivt att nämndens måluppfyllelse generellt är god såväl 

ekonomiskt som verksamhetsmässigt. Det är glädjande att 

förvaltningens tjänstemän som vanligt arbetar hårt och målmedvetet 

för att eftersträva god kontroll över Östermalms ekonomi.  

  

Östermalm ska vara en stadsdel där alla kan växa. En attraktiv, 

trygg stadsdel för boende och besökare i hjärtat av Stockholm. 

Östermalm behöver primärt fortsätta sitt arbete med ökad kvalitet i 

förskolor, äldreomsorg och socialtjänst. Vi vill också påskynda och 

förstärka arbetet med ökad trygghet och renhållning i vår stadsdel. 

 

Mot den bakgrunden finns det en rad frågor som bör följas upp i 

tidigt skede. Bland våra barn och unga rapporteras om ökande andel 

vikarier i våra förskoleverksamheter samt ökad otrygghet i Humlan 

huset. Det är av stor vikt att kvaliteten i förskolan inte försämras på 

grund av personalomsättning samt att Humlan huset får fortsätta att 

vara en trygg oas i stadsdelen.  

 

Vidare noteras att andelen äldre som får avslag på boende ökar. Det 

är en oroväckande trend som Alliansen önskar vidare information 

om. Östermalm behöver fortsätta sitt arbete med ökad kvalitet i 

äldreomsorg och socialtjänst. 

 

I övrigt hänvisar vi till vårt budgetförslag i Kommunfullmäktige 

och till vår reservation till Östermalms stadsdelsnämnds 

verksamhetsplan för 2016 samt vår reservation mot flerårsbudget 

2017-2019. 

 

Stockholm står, liksom stora delar av världen, inför ett allvarligt och 

eskalerande hot från våldsbejakande extremistiska grupperingar. 

Det blev inte minst smärtsamt tydligt fredagen den 7 april 2017, när 

Stockholm blev utsatt för ett dödsbringande terrorattentat. Nyligen 

meddelade också Säkerhetspolisen att omfattningen av detta hot är 

väsentligt mycket större än vad som tidigare har varit känt. 2010, då 

Stockholm förra gången utsattes för ett attentat, bedömde SÄPO att 

det fanns omkring 200 våldsbejakande islamistiska extremister i 

Sverige. Nu bedöms de vara tusentals. 
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Försvaret av vårt öppna, demokratiska samhälle och av Stockholm 

som en öppen stad är därför en högst angelägen fråga som inte får 

bli föremål för partipolitisk konflikt. För att säkra våra invånares 

trygghet mot hot från våldsbejakande extremister krävs såväl 

polisiära som sociala insatser. Arbetet mot våldsbejakande 

extremism handlar om att arbeta mot samtliga de hot som SÄPO 

bedömer kan skada demokratin: extremistisk islamism, vit makt-

miljön och den så kallat autonoma vänstern. Stockholms stad står 

inför stora utmaningar framöver och därför måste vi, tillsammans 

med berörda parter och relevant sakkunskap, arbeta 

kunskapsbaserat och med tydliga strukturer och insatser. 

 

Stadens arbete mot våldsbejakande extremism fastställdes av 

kommunfullmäktige den 16 maj 2016 som riktlinjer till stadens 

trygghets och säkerhetsprogram. Om Alliansen hade styrt hade hela 

processen sett annorlunda ut från början, från antagandet av den 

stadsövergripande strategin mot våldsbejakande extremism till att 

de lokala handlingsplanerna skulle ha utgått från en central mall 

som skulle ha upprättats utifrån Försvarshögskolans (FHS) expertis. 

 

Våra partier hade velat se en samordnad stadsövergripande process 

grundad på beprövad erfarenhet och stödd på extern expertis från 

FHS för att ta fram en central mall för de lokala handlingsplanerna, 

vilket vi också underströk i samband med att den stadsövergripande 

strategin antogs av kommunfullmäktige 2016. 

 

Vi har efterfrågat, men inte fått gehör för, konkreta och 

uppföljningsbara indikatorer med avseende på effekt, inte 

genomförda aktiviteter, i arbetet mot våldsbejakande extremism. 

 

Det fanns i kommunstyrelsens direktiv till nämnderna framförallt 

tolv punkter som är väsentliga, punkter som inte är tillräckligt 

beaktade i det föreliggande förslaget till reviderad handlingsplan. 

Dessa tolv punkter är följande. 

 

1. Kompetens från FHS och dialog med polisen 

Alliansen har krävt att stadsdelsnämndernas lokala handlingsplaner 

ska följa en central mall utformad i samarbete med 

Försvarshögskolan (FHS)och utgå från lokala förutsättningar och 

utformas i dialog med polis om hur den specifika situationen i 

stadsdelen ser ut. 

 

Någon central mall har aldrig upprättats, men som en följd av att 

Alliansen krävde att handlingsplanerna i efterhand skulle analyseras 

och bedömas av relevant expertis från FHS skedde så i efterhand 

inför beslutet i kommunstyrelsen i juni. På så vis gjordes, på 
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Alliansens initiativ, en genomgång av FHS av planerna med förslag 

på åtgärder, tillägg och förändringar av varje enskild handlingsplan. 

På så vis har det funnits ett kvalitetssäkrat underlag från ledande 

akademisk expertis på området som grund för kommunstyrelsens 

direktiv till nämnderna om att revidera handlingsplanerna. Men 

FHS förefaller inte ha varit involverade i revideringen av 

handlingsplanen, vilket gör att den relevanta expertisen än en gång 

saknas i den konkreta utformningen. 

 

2. Stadsövergripande förhållningssätt och lägesbild 

Alliansen har krävt ett stadsövergripande och gemensamt 

förhållningssätt för hur stadens nämnder ska agera när personer med 

våldsbejakande extrema tendenser identifieras samt att en 

stadsövergripande lägesbild årligen behöver presenteras för 

kommunstyrelsen. 

 

En stadsövergripande utbildningsplan är under utarbetande och att 

stadens nätverk av samordnare bistår den centrala samordnaren i 

arbetet att prioritera verksamheter för utbildning. Kommunstyrelsen 

ska tydliggöra processen för nämnderna för revidering av 

handlingsplaner och uppföljning av arbetet och handlingsplanerna 

ska revideras årligen utifrån aktuell lägesbild varefter 

kommunstyrelsen ska redovisa en samlad lägesbild för staden. 

Handlingsplanerna och deras aktiviteter ska följs upp inom ramen 

för ordinarie uppföljning. Vidare är det angeläget att 

kommunstyrelsen aktivet bedriver ett utvecklingsarbete för att 

tydliggöra uppföljningsbara mål kopplat till riktlinjerna för att på ett 

bättre sätt kunna stödja nämnderna i uppföljning och utvärdering av 

insatsernas effekt. 

 

3. Utbildning, kompetensutveckling och kunskapsstöd 

Alliansen har krävt god tillgång till adekvat utbildning och ett 

kontinuerligt kunskapsstöd till medarbetare inom socialtjänst m.fl. 

som kommer i kontakt såväl med människor som riskerar att 

radikaliseras. Därför måste en plan för kompetensutveckling inom 

dessa frågor upprättas. I detta behöver det även klargöras vilket 

behov det finns att anställa medarbetare med särskild expertis. 

 

Stadens centrala samordnare samverkar med externa myndigheter, 

nätverk och akademi och upprätthåller regelbunden kontakt med 

Försvarshögskolan och andra relevanta aktörer i syfte att hålla 

staden uppdaterad kring pågående och avslutad forskning. Men 

kompetensutvecklande insatser behövs i hela stadens organisation, 

inte endast centralt. Hur detta ska åstadkommas måste tydligt 

framgå av handlingsplanen för varje nämnd. 
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4. Stärkt samarbete och samverkan 

Alliansen har krävt ett tätare samarbete mellan myndigheter och 

samhällsinstitutioner såsom polis, säkerhetspolis, skola och 

socialtjänst. För att stärka arbetet och fånga upp potentiella 

extremister har Alliansen förordat att så långt lagen medger häva 

sekretessen mellan stadens nämnder så att information kan delas när 

så krävs. 

 

Det måste därför framgå av handlingsplanerna hur 

stadsdelsnämnderna inom ramen för samverkan mellan skola och 

socialtjänst tillsammans med polis ta fram rutiner för gemensam 

hantering kring radikaliserade individer. De rättsutredningar som 

har initierats av kommunstyrelsen för att klargöra sekretessregler 

för stadens verksamheter och möjligheter till 

informationsöverföring internt och externt måste delges nämnderna 

och ligga till grund för effektivare samverkan. 

 

5. Förebyggande och uppsökande arbete mot radikalisering 

Alliansen har krävt en plan för vilka insatser som ska erbjudas 

ungdomar som riskerar att dras in i extremistiska miljöer och deras 

familjer samt att uppsökande arbete bör bedrivas även på nätet för 

att nå rätt målgrupper. 

 

Stadsdelsnämnder måste därför i sina handlingsplaner tydligare 

ange hur de inom ramen för samverkan mellan skola och 

socialtjänst tillsammans med polis ska ta fram rutiner för gemensam 

hantering kring radikaliserade individer. Likaså måste 

socialnämnden i sin handlingsplan uppge hur den avser att utveckla 

sitt uppsökande arbete mot de grupper som finns i närheten av 

våldsbejakande extremistiska organisationer och miljöer, inklusive 

på internet. 

 

6. Informationsinsatser till medborgarna 

En plan behövs för vilka informationsinsatser som ska riktas till 

medborgarna, som vart man kan vända sig om man misstänker att 

någon i ens närhet blir radikaliserad. 

 

Stadens insatser i detta hänseende behöver utvecklas mer än vad 

som anges i det föreliggande ärendet. Det är inte tillräckligt att 

utbildningsnämnden skapar en kunskapsbank för lärare om ämnet 

samt att beskriva hur skolorna arbetar mot propaganda och för att 

göra sina elever källkritiska. Utbildningsnämnden måste tillse att 

samtliga skolor i staden löpande samverkar med socialtjänst och 
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polis för att, närhelst behov uppstår av gemensam hantering kring 

radikaliserade individer, ha väl inarbetade rutiner. 

 

7. Avhopparverksamhet 

Alliansen har krävt avhopparverksamheter för radikaliserade som 

vill lämna den extrema miljön. Det är nödvändigt att en 

länsöverskridande avhopparverksamhet för våldsbejakande 

islamistiska extremister inrättas. 

 

I ärendet anges att avhopparverksamhet erbjuds inom ramen för 

sociala insatsgrupper och den stadsövergripande 

avhopparverksamheten. Vi har rest farhågor huruvida de sociala 

insatsgrupperna är rätt enheter för denna verksamhet, dels därför att 

avhopparverksamhet ligger vid sidan av insatsgruppernas primära 

syfte, som är att motverka att unga människor fastnar i kriminalitet, 

dels därför att insatsgrupperna inte besitter adekvat kompetens i 

tillräcklig omfattning. Vi anser därför att det inte är 

tillfredsställande att avhopparverksamheten åläggs de sociala 

insatsgrupperna. 

 

8. Involvera teologiskt skolade och civilsamhällesaktörer 

Alliansen har drivit kravet att involvera civilsamhällesaktörer i 

arbetet med avradikalisering för att stävja rekrytering till extrema 

miljöer behöver involveras. Här har teologiskt skolade personer och 

imamer enligt expertisen en viktig roll. 

 

Stadsdelsnämnderna ska beakta utökad samverkan med olika 

aktörer i civilsamhället i frågan om våldsbejakande extremism, samt 

att grupper som arbetar med avradikalisering ska bestå av 

representanter från olika myndigheter och aktörer inklusive 

företrädare för trossamfund, idrottstränare och andra representanter 

från civilsamhället. Men det behöver tydligare anges hur 

stadsdelsnämnderna konkret ska gå till väga för att stävja religiöst 

motiverad islamistisk extremism. 

 

9. Inga bidrag till odemokratiska organisationer 

Stadsdelsnämnderna i Stockholm behöver se över sina lokala bidrag 

och säkerställa att inga medel ges till organisationer eller föreningar 

som inte vilar på demokratins grundvalar. 

 

Det är otillfredsställande att det saknas stadsövergripande riktlinjer 

avseende detta. Inga stöd i form av ekonomiska bidrag får ske från 

staden till någon aktör som inte står bakom den demokratiska 

rättsstatens principer, de mänskliga rättigheterna och jämställdhet 

mellan kvinnor och män. Föreningar som uppmuntrar till eller 

möjliggör våldsbejakande extremism ska fråntas all typ av stöd i 
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den mån de har sådant samt att bidrag följs upp noggrant och 

utvärderas av den bidragsgivande nämnden. 

 

 

 

10. Angivande av islamistiska miljöer 

Alliansen har krävt att det särskilt anges att våldsbejakande 

islamism för utgör det främsta hotet. Det främsta attentatshotet mot 

Sverige kommer från våldsbejakande islamistiska miljöer och i 

synnerhet återvändande jihadister. 

 

Nationellt centrum för terrorhotbedömning har under våren 2017 

lyft fram att det främsta attentatshotet mot Sverige kommer från 

våldsbejakande islamistiska miljöer. Detta styrks ytterligare av de 

uppgifter som SÄPO lämnade den 16 juni om den dramatiska 

ökningen av mängden våldsbejakande islamister i Sverige. Detta 

förhållande behöver tydligare avspeglas i handlingsplanerna, både 

som bakomliggande orsak och med avseende på vilka åtgärder och 

arbetssätt det specifikt fordrar från stadens sida. 

 

11. Samband mellan extremism och hederskultur 

Alliansen har krävt att hedersrelaterat våld och förtryck nämns i 

handlingsplanerna. Hederskultur är en problematik för sig, men det 

finns belagt ett samband med islamistisk extremism. 

 

Det måste skarpare tydliggöras i samtliga handlingsplaner att 

nämnderna i arbetet mot våldsbejakande extremism kommer att 

beakta kopplingen till stadens program mot våld i nära relationer 

och hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

12. Samverkan med bostadsbolagen 

Alliansen har krävt att nämnderna ska uppmanas att samverka med 

bostadsbolagen. Internationella erfarenheter visar att sådan 

samverkan kan vara till stor hjälp i arbetet mot våldsbejakande 

extremism. 

 

Det måste mer konkret anges vilka åtgärder handlingsplanen avser 

för att nämnderna tillsammans med stadens bostadsbolag och lokala 

aktörer ska genomföra åtgärder för att underlätta integrering och 

motverka utanförskap samt att ett stadsövergripande arbete påbörjas 

för att utreda hur bostadsbolagen kan bistå i arbetet mot 

våldsbejakande extremism. 

 

Återremiss 

Vi kan sammanfattningsvis konstatera att det föreliggande ärendet 

inte lever upp till de direktiv som en blocköverskridande majoritet i 
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kommunstyrelsen stod bakom. Såväl i enskildheter som 

sammantaget är stadens handlingsplaner alltjämt otillfredsställande. 

Särskilt anmärkningsvärt är att ett samlat grepp kring frågorna 

alltjämt saknas, trots att hoten från våldsbejakande extremism om 

något har skärpts ytterligare de senaste månaderna. 

 

Alliansen värdesätter breda och blocköverskridande 

överenskommelser i strategiskt viktiga frågor för staden. Men 

sådana överenskommelser kan inte ske till priset av att sakinnehållet 

blir alltför urvattnat. Och överenskommelserna förlorar sitt syfte om 

deras intentioner inte efterlevs i det fortsatta arbetet. I detta fall kan 

vi konstatera att vi upprepade gånger under mandatperioden visat 

god vilja i att gemensamt driva arbetet mot våldsbejakande 

extremism framåt. Men det konkreta resultatet i form av ett skärpt, 

stärkt och professionaliserat systematiskt arbete mot våldsbejakande 

extremism uteblir alltjämt. Därför kan vi inte ställa oss bakom 

föreliggande handlingsplan utan yrkar att det återremitteras för att 

kompletteras enligt ovanstående. 
 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom förslaget till beslut från  

Moderaterna och Liberalerna.  
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§ 3   

Kvalitets- och avtalsuppföljning  av Kattrumpstullens 
vård- och omsorgsboende år 2017 

Beslut 

Kvalitets- och avtalsuppföljningen av Kattrumpstullens vård-

och omsorgsboende för år 2017 godkänns. 
 

Ärende 

Kattrumpstullen är beläget på Roslagstullsbacken 7. Det finns 

97 lägenheter fördelade på fem våningsplan, 52 platser för äldre 

med somatiska sjukdomar och 45 platser för äldre med 

demenssjukdom. 

 

Förvaltningen arbetar aktivt med avtalsuppföljning i syfte att 

kontinuerligt och långsiktigt säkra kvaliteten inom 

äldreomsorgen. Uppföljningen ger kunskap om styrkor, 

svagheter och förbättringsområden. Årliga uppföljningar sker av 

samtliga verksamheter (hemtjänst, dagverksamhet och vård- och 

omsorgsboenden) som är belägna inom nämndens 

ansvarsområde samt verksamheter inom ramavtal som nämnden 

har uppföljningsansvar för. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2017. 

Dnr 2017-281-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Kvalitets- och avtalsuppföljning av Linnégårdens 
vård- och omsorgsboende 2017 

Beslut 

Kvalitets-och avtalsuppföljningen av Linnégårdens vård-och 

omsorgsboende för år 2017 godkänns. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av 

Linnégårdens vård- och omsorgsboende. Uppföljningen har 

genomförts i enlighet med stadens uppföljningsmall och bland 

annat utgått från entreprenörens åtaganden och avtal. 

Uppföljningen omfattar områden såsom personal, 

ledningssystem, social omsorg och hälso- och sjukvård. 

Förvaltningens samlade bedömning är att entreprenören 

uppfyller avtal och åtaganden och har förutsättningar att ge de 

boende god och säker vård och omsorg. De förbättringsområden 

som har identifierats följs upp på samverkansmöten.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 augusti 2017. 

Dnr 2017-234-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Serveringstillstånd för Restaurang Hillenberg 

Beslut 

1. Hillenberg AB bör utifrån en social bedömning – boende 

och ungdomsperspektiv- ej beviljas stadigvarande 

serveringstillstånd att till allmänheten få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker 

enligt ansökan i restaurang Hillenbergs uteservering. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten 

(socialnämnden). 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Hillenberg AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i uteservering måndag till söndag  från kl.11.00. till 

kl. 01.00. i Restaurang Hillenberg på Humlegårdsgatan 14.  

Förvaltningen finner inte att serveringstillstånd enligt ansökan 

skulle medföra någon nackdel utifrån en social bedömning och 

föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 augusti 2017. 

Dnr 2017-496-1.5.2.  

 
Förslag till beslut     

Maria Antonsson m.fl (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkar att Hillenberg AB, utifrån en social 

bedömning – boende och ungdomsperspektiv - ej ska beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd till allmänheten att få servera 

spritdrycker, vin, starköl och andra jästa drycker på uteservering 

måndag till söndag på restaurang Hillenberg kl 11.00 - 01.00.   
 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  
 

Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förslaget från Maria Antonsson 

m.fl (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios 

(V). 

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
Blad 14 

 

  

Reservation 

Tobias Sjö (m.fl.) (M) och Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot 

beslutet. 

 

Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

Det är givet att den koncentration av nattöppna krogar och 

uteserveringar till ett och samma ställe leder till att många 

onyktra människor samlas på samma plats under en 

begränsad tid. Detta uppbådar till en aggressiv attityd som 

kan få mycket tråkiga konsekvenser, inte minst då andelen 

kriminellt belastade människor och förekomsten av olika 

vapen på dessa platser är hög.  

 

När det gäller alkohol bland ungdomar så visar 

drogvaneundersökningar som genomförts bland ungdomar i 

Stockholms stad att alkoholkonsumtionen, även om den 

minskat något, på Östermalm ligger klart över genomsnittet 

för Stockolms stad både när det gäller pojkar och flickor. Vi 

menar att den tillåtande attityd till alkohol som finns i vår 

stadsdel gör att det är mycket lätt att få tag på alkohol.   

 

För Östermalms ungdomar är den restaurang som ansökan avser 

väldigt nära Humlanhuset och till kroglivet vid Stureplan. Även om 

unga normalt inte kommer in på krogen så är området ingen bra 

plats för ungdomar att vistas på.  
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§ 6  

Serveringstillstånd Restaurang Baton Rouge 

Beslut 

1. Baton Rough Fine Foods AB bör utifrån en social 

bedömning beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till 

allmänheten få servera vin och starköl dagligen enligt 

ansökan i Restaurang Baton Rouge Fine Foods. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten 

(socialnämnden). 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Baton Rough Fine Foods AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till slutet sällskap, i restaurang och 

uteserveringen, dagligen mellan kl. 11.00 – 21.30. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Baton Rough Fine Foods 

AB på Birger Jarlsgatan 52. Östermalms stadsdelsförvaltning 

finner inte att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle 

medföra någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår 

därför stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 september 2017. 

Dnr 2017-547-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Program för ett jämställt Stockholm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att utarbeta ett program 

med utgångspunkt i den europeiska deklarationen om 

jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå, 

CEMR-deklarationen. Programmet ska redogöra för stadens 

arbete med jämställdhetsintegrering och genusbudgetering och 

innehålla förslag på kompetenshöjande insatser för stadens 

nämnder och bolagsstyrelser. Kansliet för mänskliga rättigheter, 

inom stadsledningskontoret, har därför utarbetat ett förslag till 

program för ett jämställt Stockholm med giltighetstid åren 2018-

2022. Kommunstyrelsen har skickat förslaget på remiss till 

stadens samtliga nämnder och bolag. Programmet är ett 

styrdokument för alla stadens nämnder och bolagsstyrelser och 

ska, så långt det är möjligt, tillämpas i uppdrag som staden ger 

andra organisationer eller enskilda. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 augusti 2017. 

Dnr 2017-451-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut 

 

Tobias Sjö m.fl. (M) yrkade bifall till moderaternas förslag 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag enligt följande 

 

Förslag till beslut 
att  delvis bifalla kontorets förslag till beslut, 

att  därutöver anföra följande 
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Jämställdhet och jämlikhet är en frihetsfråga. Alla människor ska ha 

samma rättigheter och möjligheter att göra egna val för att forma 

sina liv. För att uppnå ett jämställt och jämlikt samhälle för alla 

individer ska staden arbeta för att de hinder som finns ska 

undanröjas. 

 

Samhället bör tillhandahålla förutsättningar för att alla ska kunna 

leva sitt liv och göra sina egna val. Men valen måste ytterst vara 

upp till den enskilda individen, utan detaljstyrning och pekpinnar 

från staden. Att kvinnor och män till exempel ska ha lika 

möjligheter i sina studie- och yrkesval betyder inte att staden ska 

påverka vilka val människors slutligen gör, utan endast att staden 

ska skapa bästa möjliga förutsättningar för alla att välja. Staden bör 

därför inte i jämställdhetsprogrammet peka ut hur stockholmarna 

måste göra yrkes- och studieval som ”bryter stereotypa 

könsmönster” då det går emot ambitionen om att möjligheterna ska 

vara desamma oavsett kön. Människor möjligheter ska inte 

begränsas av varken kön eller eventuell förekomst av stereotypa 

könsnormer. Besluten ska vara individens, inte stadens. 

 

Programmet för ett jämställt Stockholm har ett gott syfte, men 

samtidigt som det visserligen synliggör skillnader och andra 

allvarliga samhällsproblem, riskerar det att missa att det i grunden 

handlar om respekt och lika värde för alla människor, oavsett kön. 

Det är inte heller oproblematiskt att ålägga stadens verksamheter 

ytterligare styrdokument och mål att förhålla sig till. Mängden 

styrdokument bör tvärtom minimeras. Det bästa vore att föra 

samman alla policies som rör diskriminering i ett övergripande 

dokument om hur staden ska arbeta ur ett medborgarperspektiv med 

dessa frågor.  

 

Mäns våld mot kvinnor är mycket allvarligt och skall stävjas. Men 

allt våld ska förhindras oavsett gärningsman eller offer. I 

programmet saknas en problematisering av att avgränsningen av 

våld i nära relationer begränsas till mäns våld mot kvinnor. Mäns 

våld mot kvinnor är ett allvarligt samhällsproblem, men begreppet 

utesluter våld inom samkönade relationer eller kvinnors våld mot 

män, trots att även detta utgör ett hinder för att uppnå jämställdhet. 

Den undertecknade CEMR-deklarationen använder till exempel 

därför istället begreppet ”könsrelaterat våld”, vilket vi anser mer 

passande. Vi anser även att det är självklart att staden på inget sätt 

ska bidra till att uppmuntra till att våld uppstår oavsett vilka 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
Blad 18 

 

  

negativa normer det handlar om, varför det även blir märkligt att 

endast peka ut negativa maskulinitetsnormer. 

 

Stockholms stad har en viktig roll att spela som arbetsgivare. 

Givetvis är det angeläget att försöka uppnå en jämn fördelning av 

det obetalda hem- och omsorgsarbetet, men vi tror inte att staden 

kan besluta denna fördelning genom sin personalpolicy. Staden bör 

inte engagera sig i detta på annat sätt än utifrån ett 

arbetsgivarperspektiv där förutsättningarna för att båda i en relation 

ska ha lika möjlighet att välja att själv ta ansvar för hemarbete. 

Stockholms stad bör i rollen som arbetsgivare istället påverka icke 

jämställda villkor mellan kvinnor och män vad gäller 

löneskillnader, arbetsvillkor och möjlighet att göra karriär.  

 

En aspekt som inte får förbises är att staden inte kan lösa alla 

orättvisor samtidigt. En av de mer trängande uppgifterna är att tillse 

att flickor och kvinnor som lever under hedersförtryck får sin frihet 

värnad och sina medborgerliga rättigheter tillgodosedda. 

Utanförskapet växer och väntas om några år omfatta uppemot en 

miljon personer. Det är en utveckling som Sverige inte har råd med. 

Att bryta utanförskapet är en central politisk uppgift, såväl 

nationellt som lokalt, under de kommande åren. 

 

En särskilt utsatt grupp, vilka har mycket svårt att få fäste på svensk 

arbetsmarknad, är utrikesfödda kvinnor. Endast knappt hälften av 

utomeuropeiskt födda kvinnor var sysselsatta 2014. Det är därför 

viktigt att de insatser som görs för att få in fler på arbetsmarknaden 

präglas av ett tydligt jämställdhetsperspektiv där möjligheten att få 

stöd inte påverkas av vilket kön en person har. Det är positivt att 

programmet nu lyfter flickors och kvinnors särskilda erfarenheter, 

behov och utsatthet i flyktingmottagandet.  

  

Vi delar självklart ambitionen om att vi ska ha ett jämställt 

Stockholm där alla människor har makt att forma samhället och sina 

egna liv. Mycket utav det som programmet lyfter för att skapa ett 

mer jämställt Stockholm är dock självklarheter. Vissa av 

programmets fokusmål och inriktningar kan till och med motarbeta 

denna ambition. Trots att vi lever i en av världens mest jämställda 

städer, kvarstår utmaningar.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i 

samhällsorienteringen för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet 

till denna fråga. Även vid information genom föräldrastöd ska 

frågan om lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning 

lyftas. 
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Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom förslaget till beslut från  

Moderaterna.  
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§ 8   

Program för barnets rättigheter och inflytande 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kansliet för mänskliga rättigheter, inom stadsledningskontoret, 

har utarbetat ett förslag till program för barnets rättigheter och 

inflytande i Stockholms stad 2018-2022. Programmet utgår från 

FN:s barnkonvention och syftar till att säkerställa barnets 

rättigheter och förbättra pojkar och flickors levnadsvillkor. 

Kommunstyrelsen har skickat förslaget på remiss till stadens 

samtliga nämnder och bolag. Programmet är ett styrdokument 

för alla stadens nämnder och bolagsstyrelser och ska, så långt 

det är möjligt, tillämpas i uppdrag som staden ger andra 

organisationer eller enskilda. Förvaltningen är positiv till att 

program för barnets rättigheter och inflytande har tagits fram 

som stöd i arbetet. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 augusti 2017. 

Dnr 2017-452-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
Särskilt uttalande  

Tobias Sjö m.fl. (M) anmälde särskilt uttalande enligt följande. 

 
Stockholm ska vara en stad som lever upp till och respekterar 

barnets rättigheter i enlighet med FN:s barnkonvention. Barn 

ska ha samma möjligheter oavsett bakgrund, hudfärg, kön, 

sexuell läggning, språk, religion, åsikter, sociala ursprung eller 

funktionsnedsättning.  

 

Barns villkor i staden kan förbättras. Det finns fortfarande 

skillnader vad gäller barns uppväxtförhållanden i staden, både 

vad gäller mellan stadsdelar och utifrån sociala förutsättningar. 

Barn utgör vår framtid och deras rättigheter och inflytande ska 

värnas på bästa sätt. Bland annat har barnrättsperspektivet inom 

socialtjänsten har stärkts under de senaste åren och barnets bästa 

ska vara avgörande.  
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Äldreförvaltningen påpekar på ett förtjänstfullt sätt i sitt 

tjänsteutlåtande att det inom äldreomsorgens verksamhet kan finnas 

barn som är anhöriga och/eller närstående till äldre. Dessa barn 

behöver bli uppmärksammade i programmet.  

 

Programmet är hedervärt och har ett gott syfte och är 

innehållsmässigt bra. Dock ser vi en problematik i att ålägga 

stadens verksamheter ytterligare policys och styrdokument. 

Mängden styrdokument bör tvärtom minimeras. Det bästa vore att 

föra samman alla policys som rör diskriminering i ett övergripande 

dokument om hur staden ska arbeta ur ett medborgarperspektiv med 

dessa frågor. I detta övergripande dokument bör detta programs 

fokusområden inkluderas.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i 

samhällsorienteringen för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet 

till denna fråga. Även vid information genom föräldrastöd ska 

frågan om barns rättigheter lyftas. 

 

Ersättaryttrande 
Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom särskilda uttalandet från  

Moderaterna.  
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§ 9   

Program för lika rättigheter och möjligheter oavsett 
sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2018-
2022 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Kansliet för mänskliga rättigheter, inom stadsledningskontoret, 

har utarbetat ett förslag till program för lika rättigheter och 

möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller 

könsuttryck med giltighetstid åren 2018-2022. 

Kommunstyrelsen har skickat förslaget på remiss till stadens 

samtliga nämnder och bolag. Programmet är ett styrdokument 

för alla stadens nämnder och bolagsstyrelser och ska, så långt 

det är möjligt, tillämpas i uppdrag som staden ger andra 

organisationer eller enskilda. Förvaltningen är positiv till att 

programmet har tagits fram som stöd i arbetet med att nå 

kommunfullmäktiges (KF) mål. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2017. 

Dnr 2017-446-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilda uttalanden 

Maria Antonsson m.fl (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. 

(S) och Jaime Barrios (V) anmälde särskilt uttalande en-

ligt följande: 

 

Vi är mycket glada över att staden nu tar ett grepp om HBTQ+ 

personers situation i staden. Stockholm är ofta en förebild för 

andra europeiska städer som en HBTQ+ vänlig stad.  

 

Men på många punkter släpar vi efter och det är därför extra 

glädjande att programmet läggs fram.  

 

Det är svårt att veta hur många HBTQ+ personer som bor i vår 

kommun. Vi vet att många HBTQ+ personer söker sig till 

storstäder och utifrån tidigare forskning kan vi utgå att det är 

100.000 till 150.000 HBTQ+ personer i Stockholm. Det är som 
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      Östermalm och Norrmalm tillsammans.  

 

Staden är en stor arbetsgivare och vad staden gör som arbetsgivare 

är tongivande även för privata arbetsgivare.  

 

Och även om stadens roll som arbetsgivare tas upp i inledningen 

vore det önskvärt om "staden som arbetsgivare" tas upp som en 

övergripande inriktning och fokusområde.  

 

Tobias Sjö m.fl. (M) anmälde särskilt uttalande enligt följande: 

 
Alla människor ska ha samma frihet att göra egna val för att forma 

sina liv. För att uppnå ett jämställt och jämlikt samhälle för alla 

individer ska staden arbeta för att de hinder som finns ska 

undanröjas. 

 

Det aktuella programmet har ett gott syfte. Dock ser vi en 

problematik i att ålägga stadens verksamheter ytterligare policies 

och styrdokument. Mängden styrdokument bör tvärtom minimeras. 

Det bästa vore att föra samman alla policies som rör diskriminering 

i ett övergripande dokument om hur staden ska arbeta ur ett 

medborgarperspektiv med dessa frågor. Det borde vara självklart att 

svensk lag ska gälla utan att det tydliggörs i ett policyprogram. I 

detta tänkta övergripande dokument bör det föreliggande 

programmets fokusområden inkluderas.  

 

I sammanhanget vill vi påtala vikten av att det i 

samhällsorienteringen för nyanlända ägnas tydlig uppmärksamhet 

till denna fråga. Även vid information genom föräldrastöd ska 

frågan om lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell läggning 

lyftas. 

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom särskilda uttalandet från  

Moderaterna.  
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§ 10  

Utbildning, undervisning och ledning - reformvård till 
stöd för en bättre skola (SOU 2017:51) 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

remissen och överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Utredningen har till uppdrag att lämna förslag som syftar till att 

ge bättre förutsättningar för lärare, förskollärare, rektorer och 

förskolechefer att utföra sitt uppdrag.  

 

Förvaltningen ser huvudsakligen positivt på förslagen i 

remissen. De föreslagna revideringarna skapar större 

organisatorisk likvärdighet mellan skolformerna. Däremot 

ställer sig förvaltningen frågande till det förslag som 

utredningen lämnar gällande omfattningen av  

befattningsutbildning för förskolechefer. Det pedagogiska 

ledarskapet är lika viktigt i förskolan som i skolan och därmed 

behövs en likvärdig rektorsutbildning för alla skolledare. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 augusti 2017. 

Dnr 2017-497-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde särskilt 

uttalande enligt följande. 

 

Alliansen ställer sig tveksamma till utredningens förslag att ge 

den som leder och samordnar det pedagogiska arbetet vid en 

förskoleenhet titeln rektor. Mot bakgrund av att utredningen 

föreslår att rektorer vid förskoleenheter ska genomgå 

befattningsutbildning om 7,5 högskolepoäng, istället för 30 

högskolepoäng som för övriga rektorer, riskerar förslaget att 

försvaga yrkesrollen. Skillnader i utbildningskrav mellan 

rektorer riskerar att göra yrkesrollen diffus och försvaga 

yrkesrollens status.  
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Förvaltningen berör delvis i sitt svar problematiken med olika 

utbildningskrav för rektorer. Dock landar förvaltningen i en i våra 

ögon tveksam slutsats då man föreslår att chefer/rektorer i förskolan 

ska genomgå en befattningsutbildning om 30 högskolepoäng. Detta 

riskerar att skapa en mismatch på arbetsmarknaden och framförallt 

slå mot mindre förskoleenheter, vilket i slutändan drabbar barnen 

och deras familjer. Mot bakgrund av detta borde förskolechefer 

även i framtiden ha titeln förskolechef istället för rektor och ha en 

utbildning som i omfattning och till innehåll är anpassad efter de 

krav som chefsrollen kräver. 

 
Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom särskilda uttalandet från  

Moderaterna och Liberalerna.  

 

 

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

21 september 2017 
Blad 26 

 

  

§ 11   

Riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 
äldreomsorg 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag 

till riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 

och anvisning för beställning och genomförandeplan för 

hemtjänst. 

 
Ärendet 

Nuvarande riktlinjer för handläggning av bistånd enligt SoL och 

insatser enligt LSS till personer 65 år och äldre, beslutades av 

kommunfullmäktige den 25 maj 2015. Nya föreskrifter och 

anvisningar från socialtjänsten samt införandet av ramtid inom 

hemtjänsten ligger till som grund för den revidering som nu 

skett av riktlinjerna. 

 

Syftet med riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens 

äldreomsorg till personer 65 år och äldre är att säkerställa 

rättssäkerhet och likabehandling när det gäller bedömning av de 

insatser som ska erbjudas från socialtjänstens äldreomsorg. 

Riktlinjerna ska dessutom ge stöd och vägledning för 

biståndshandläggaren i det praktiska arbetet med de individuella 

behovsbedömningar som alltid ska göras i varje enskilt fall.  

 

Förvaltningen uppfattar i huvudsak de reviderade riktlinjerna 

som väl genomarbetade och tydliga och föreslår att dessa börjar 

gälla från och med den 1 januari 2018. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 augusti 2017. 

Dnr 2017-406-1.5.1. 
 

Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut 

 

Tobias Sjö m.fl. (M)  och Mats Hasselgren (L) yrkade bifall till 

det egna förslaget. 
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Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag enligt följande 

 

Förslag till beslut 
att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

att därutöver anföra 

 

Vi anser att alla äldre över 85 år som upplever oro, ensamhet 

eller otrygghet i det egna hemmet och som så önskar ska 

beredas plats i en av stadens äldreboendeformer.  

 

En äldre som är bosatt i en annan kommun och som under 

begränsad tid vistas i Stockholm har rätt till hemtjänst här. Vi 

vill omgående införa valfrihet för dessa äldre, så att de inte per 

automatik hänvisas till stadens hemtjänst i egen regi. Vi vill 

säkerställa att äldre som tidigare omhändertagits av släkt och 

vänner och som ställs inför omfattande omvårdnadsbehov ska 

kunna beredas plats på omsorgsboende utan föregående 

hemtjänstinsatser.  

 

De nya reglerna för intagning till servicehus innebär att vissa 

personer över 65 år, som tidigare fått plats på servicehus, idag 

inte längre bereds plats. Det är personer över 65 år med 

psykiska funktionsnedsättningar, missbruksproblematik eller 

som befinner sig i hemlöshet. Som vi redan påpekat i vårt 

särskilda utlåtande i ärendet ”Rapportering ej verkställda beslut” 

är det viktigt att såväl äldrenämnden som övriga berörda 

nämnder tar höjd för behovet av äldreboende för denna grupp 

och tar med detta i planeringen för framtida äldreboenden. 
 

Ersättaryttrande 

Steven Crosson (KD) anmälde till protokollet att om han hade 

tjänstgjort hade han ställt sig bakom förslaget från  

Moderaterna och Liberalerna.  
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§ 12   

Frekventa och omfattande ärenden om utlämnande av 
allmän handling (Ds 2017:37) 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I promemorian behandlas frågor som rör hanteringen av 

frekventa och omfattande ärenden om utlämnande av allmänna 

handlingar. Syftet har varit att utreda om det finns behov av att 

vidta åtgärder för att möta de utmaningar som myndigheter kan 

ställas inför vid hanteringen av ärendena. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 september 2017. 

Dnr 2017-566-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Pilotprojekt för sopsugar i innerstaden 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till förslaget att genomföra ett 

pilotprojekt för sopsugar i innerstaden. Viktiga erfarenheter från 

det befintliga sopsugssystemet i Norra Djurgårdsstaden är dock 

att informationsbehovet är stort för att möjliggöra den 

beteendeförändring bland brukarna som krävs för att det inte ska 

bli stopp och för att systemet ska fungera optimalt. Andra 

erfarenheter är att ett kommunalt huvudmannaskap för systemet 

föredras samt att systemet bör byggas med så kallad optisk 

eftersortering för att mindre yta ska behövas tas i anspråk för 

nedkast och att systemet därför blir billigare.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 september 2017. 

Dnr 2017-567-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 a  

Ändring av befintligt tillstånd för Värtaverket KVV8 i 
Stockholm 
 
Beslut 

1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

remissvar, daterat den 15 september 2017. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Ett av Europas största system för fjärrvärme och fjärrkyla finns i 

Stockholm. Fortum Värme önskar ändra befintligt tillstånd för 

att även omfatta bränslet returträflis. Returträflis är ett 

trämaterial från återvunna restprodukter av trä från samhället. 

Renhetsgraden anges vara 97% trämaterial och resten 

föroreningar av någon form.  

 

Förvaltningen är positiv till att i största möjliga mån hushålla 

med naturens resurser och att ta tillvara på avfall som 

uppkommer i samhället. Dock anser förvaltningen att det är av 

yttersta vikt att föroreningsgraden eller kvalitén på bränslet 

behöver säkerställas samt att rökens innehåll noga bevakas för 

att undvika att föroreningar sprids vilka är farliga för människa 

och miljö. Då bränslet dammar mer än andra bränslen förutsätter 

förvaltningen att fullgoda åtgärder vidtas för att hindra att 

dammet sprids och negativt påverkar människor hälsa eller 

kringliggande naturområden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 september 2017. 

Dnr 2017-585-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Inspektionsrapport avseende Kattrumpstullens vård- 
och omsorgsboende 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger in- 

spektionsrapporten till handlingarna. 
 
Ärendet 

Oanmäld inspektion genomfördes på Kattrumpstullens vård-och 

omsorgsboende (Kattrumpstullen) den 14 juni 2017 av två 

inspektörer från äldreförvaltningen. 

 

Äldreförvaltningen har i uppdrag att inspektera, granska och 

följa upp stadens äldreomsorg inom samtliga regiformer. 

 

Syftet med inspektionen är att säkerställa en god kvalitet i 

verksamheten. Inspektionen syftar även till att stärka 

verksamhetens egna förmågor att utveckla och förbättra 

verksamheten samt att förebygga risker. 

 

Förvaltningen följer kontinuerligt upp vård- och 

omsorgsboenden  på verksamhets- och individnivå. I den årliga 

kvalitets-och avtalsuppföljningen 2017 av Kattrumpstullen har 

likartade utvecklingsområden, likt dem som presenteras i 

inspektionsrapporten, framkommit.  

 

Dnr 2017-493-1.2.1. 
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§ 15   

Anmälan av pensionärsrådets protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 4 september 2017. 
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§ 16   

Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från den 31 augusti 2017. 
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§ 17   

Anmälan av protokoll från ungdomsrådet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från ungdomsrådet från den 13 juni 2017. 
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§ 18   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2017-008-1.1. 

 

Ärendegrupp i 

delegations- 

ordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens 

centrala upphand-

lingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphand-

ling lämna uppdrag 

till direktör för den 

förvaltning som 

driver upphand- 

lingen. 

 

17-08-11 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

förvaltningschef, 

serviceförvaltningen 

att för nämndens 

räkning genomföra 

upphandling av kris-

beredskap och säker-

hetskonsult. 

Dnr 2017-518-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens 

centrala upphan-

dlingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphanling 

lämna uppdrag till 

direktör för den 

förvaltning som 

driver upphan-

dlingen. 

 

17-08-17 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

förvaltningschef, 

serviceförvaltningen 

att för nämndens 

räkning genomföra 

upphandling av riks-

färdtjänstresor. 

Dnr 2017-448-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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§ 19   

Anmälan av promemoria 2017-09-21 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Från och med den 8 augusti 2017 till och med den 1 

september 2017 

 

 

Protokoll från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i 

Stockholms stad 

 

A. Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 3 

april 2017, utdrag 

§ 15 Revisionsberättelser över de kommunala nämndernas 

verksamhet för år 2016 jämte revisionsberättelser med 

granskningsrapporter avseende bolagen. Fråga om 

ansvarsfrihet. Dnr 183-540/2017 

 

B. Protokoll  från kommunstyrelsens ekonomiutskotts 

sammanträde den 23 augusti 2017, utdrag 

       § 8 Dianagårdens vård och omsorgsboende.  

       Dnr 152-1094/2017 

 

C. Protokoll för vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 

augusti 2017, utdrag 

       § 8 Boendeplan 2018 med utblick mot 2040.  

       Dnr 152-869/2017 

 

D. Protokoll från socialnämnden 

Protokoll från socialnämndens sammanträde den 22 augusti 

2017, utdrag 

§ 15 Inriktning av FoU-medel för lokala utvecklingsprojekt år 

2018, samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt år 2016 och 

en forskningsstudie.  

Dnr 3.2.2.-324/2017 
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E. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Inkom den 27 augusti 2017 medborgarförslag om 

”Barnverksamhet på finska”. Förvaltningen har svarat 

förslagsställaren i ett förvaltningssvar den 30 augusti 2017. 

Dokid: 53513 

 

Synpunkter inkom 2 juli 2017 och översändes till förvaltningens 

park och miljöavdelning i augusti månad 2017. Synpunkterna 

avsåg ”Intrång i Ekoparken”. Förvaltningens park och 

miljöavdelning har avgett ett förvaltningssvar den 24 augusti 

2017.  

Dnr 2017-464-1.2.4.  

 

Inkom15 augusti 2017 information från Stockholm vatten och 

avfall avseende utställning av förslag till reviderade föreskrifter 

för avfallshantering för Stockholms kommun. Förslaget till 

reviderade föreskrifter kommer att finnas på Stockholm vatten 

och avfalls webbplats www.svoa.se/renhallningsordning  

Förslaget kommer att ställas ut under perioden 1 augusti till och 

med den 15 september 2017. Under utställningsperioden är det 

möjligt att lämna synpunkter på förslaget. 

 

F. Inkomna domar, beslut och protokoll 
Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2017-06-26 målnr: 12738-17 gällande överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 17 maj 2017 § 3. 

Laglighetsprövning enligt kommunallagen. Förvaltningsrätten 

avvisar överklagandet.  

Dnr 2017-288-2.2.2. 

 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 4 

BESLUT 2017-08-11 målnr: 4529-17gällande överklagat beslut, 

Förvaltningsrätten i Stockholms dom den 5 juli 2017 i mål nr 

27606-16 avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen; 

nu fråga om prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast.  

Dnr 2016-626-2.2.1. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 32 

DOM 2017-08-30 målnr 13581-17 gällande överklagat beslut, 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut  den 12 maj 2017, avseende 

tillämpning av personuppgiftslagen. Förvaltningsrätten avslår 

överklagandet. 

http://www.svoa.se/renhallningsordning
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Dnr 2017-98-8. 
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§ 20   

Information från stadsdelsdirektören 

Försvarsmaktsövningen Aurora 

 Övningen pågår. Från igår den 20 till onsdag den 27 nästa 

vecka utgör delar av Östermalm, i första hand Hjorthagen, 

övningsplats och skott med lös ammunition kommer att 

förekomma. Stadsdelens verksamheter är informerade. 

 

Modulhus för nyanlända 

 För att Stockholms stad ska klara sitt åtagande när det gäller 

att ta emot nyanlända, det vill säga personer som fått 

uppehållstillstånd men inte kan ordna boende på egen hand, 

pågår nu förberedande undersökningar för bygglov på flera 

platser, ett av dem är Rådjursstigen i Hjorthagen. 

 Där tänker man sig att det skulle kunna beredas plats för 20-

30 familjer. 

 Vid gruppledarträffen den 13 september informerade bland 

andra Anna Möllgård, samordnare för bostäder för 

nyanlända på SLK, hur processen ser ut och vad som är 

stadsdelens ansvar. 

 Om undersökningarna, som bland annat består av 

markprover, visar att platsen är lämplig lämnas en 

bygglovsansökan till Stadsbyggnadsnämnden som beräknas 

behandlas i december eller januari. 

 Blir så fallet kommer SLK att samordna ett 

informationsmöte i form av ett Öppet hus för alla 

intresserade. Det kommer att bestå av temastationer där 

stadsdelen tillsammans med övriga berörda förvaltningar 

finns med för att svara på frågor och fånga upp synpunkter.  

 SLK har ett koncept för hur detta ska gå till som fungerat väl 

på de 16 ställen där de tidigare genomfört Öppna hus. 

 Det handlar om ett tillfälligt bygglov på fem år som kan 

förlängas till max 15 år. Tidigast vid årsskiftet 2018/2019 

kan husen vara på plats, troligen senare. 

 Allmänhetens frågor besvaras av SLK via en särskild e-post 

och det finns information på stockholm.se. Information om 

detta fanns i månadsannonsen i Östermalmsnytt i lördags. 

 Beviljas bygglov påbörjas vår planering. 
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Stockholms stads trygghetsmätning 2017 

 Socialförvaltningen genomför sedan 2008 var tredje år en 

trygghetsmätning. Mätningen för 2017 presenterades i 

onsdags. 

 Generellt känner sig de allra flesta, ca 80 %, trygga i 

Stockholms stad. 

 Oron har ökat sedan förra mätningen 2014, vilket verkar 

vara ett nationellt fenomen utifrån BRÅ:s senaste nationella 

trygghetsmätning 2016. 

 Resultaten för Östermalm är på de flesta områden bättre än 

för genomsnittet i staden. 1003 personer har svarat på 

Östermalm, 51 % av de tillfrågande. (Svarsfrekvensen totalt 

var 55 %) 

 

 Få på Östermalm känner sig otrygga eller mycket otrygga, 4 

%, snittet i staden är 7%. 

 Negativt är att oron för att utsättas för brott, bostadsinbrott 

och rån ökat. 

 Det är även en större andel, 38 %, som upplever att 

påträngande tiggeri är ett problem. Siffran för staden är 27. 

 Positivt är att upplevelsen av problem med klotter, 

nedskräpning och skadegörelse har minskat sedan förra 

mätningen och ligger klart under snittet. 

 En fråga i mätningen behandlar förtroende för 

stadsdelsförvaltningen. På Östermalm anger 12 % att de har 

mycket eller ganska litet förtroende, snittet för staden är 15. 

 Mätningen nedbruten på stadsdelar är publicerad på 

stockholm.se. 

 

 

Utbildning för nämnden i kommunalrätt m.m. 

Den 12 oktober inbjuds nämnden till ett utbildningstillfälle i 

kommunalrätt, rollerna som politiker/tjänstemän, offentlighet 

och sekretess med mera. 
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§ 21   

Övriga frågor 

Maria Antonsson (MP) informerade om att nämndens 

sammanträde den 14 december kommer att starta kl. 18:00 och 

den inledande frågestunden inleds kl. 17:00. 
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§ 22   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 1 
stycket föräldrabalken (FB)  
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§ 23  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
punkten föräldrabalken /FB) 
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§ 24   

Information om inkommen utredning enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) – enskild regi 

 

Dnr 2017-319-1.2.2. 
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§ 25   

Information om inkommen anmälan enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) – enskild regi 

 

Dnr 2017-195-1.2.2. 
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§ 26   

Information om inkommen anmälan enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) – enskild verksamhet 

 

Dnr 2017-522-1.2.2. 
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§ 27   

Information om inkommen rapport enligt 14 kap 
socialtjänstlagen (lex Sarah) – enskild verksamhet 

Dnr 2017-542-1.2.2. 
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§ 28   

Anmälan av ej verkställda beslut enligt 
socialtjänstlagen  och LSS, kvartal 2 2017 – 
äldreomsorg 

 

Dnr 2017-450-1.2.1. 
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§ 29   

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 10 augusti 

2017. 
 


